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Svar på spørgsmål fra Alex Ahrendtsen (DF) stillet den 26. marts 2025.  

Spørgsmål nr. 235: 

”Vil ministeren – eventuelt fortroligt – tilkendegive, om han mener, at staten og dens myndig-
heder, herunder forsvaret, har de fornødne anvendelsesmuligheder og evt. rettigheder til en 
tilstrækkelig del af FM-båndet?” 

Svar: 

Jeg har forstået spørgsmålet således, at udvalget ønsker oplyst, om staten, herunder Forsva-
ret, har mulighed for at anvende FM-frekvensbåndet til udsendelse af FM-radio på landsplan, 
jf. spm. 234. Digitaliseringsstyrelsen har oplyst, at styrelsen ikke har udstedt frekvenstilladel-
ser til brug for udsendelse af FM-radio til Forsvaret eller andre statslige myndigheder. 

Det vil ikke være teknisk muligt at stille frekvenser til rådighed for Forsvaret til et landsdæk-
kende FM-net uden at ændre de frekvenstilladelser, der allerede er udstedt til brug for FM-
radio. Hvis staten, herunder Forsvaret, skal udsende landsdækkende FM-radio, vil det imidler-
tid ikke være tilstrækkeligt alene at have adgang til frekvenser i FM-båndet. Adgang for sta-
ten, herunder Forsvaret, til at udsende landsdækkende FM-radio forudsætter også adgang til 
sendemaster og -udstyr. Der er ikke på Digitaliseringsministeriets område fastsat regler om 
adgang for staten, herunder Forsvaret, til eksisterende FM-sendeudstyr. 

Kulturministeriet har desuden oplyst, at DR, TV 2 DANMARK A/S og de regionale TV 2-virk-
somheder er forpligtet til at udsende beredskabsmeddelelser fra statslige myndigheder med 
beredskabsansvar.  
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